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BYFORNYELSESSELSKABET KØBENHAVN                                                                Dato: 08.05.2007

      

NOTAT 

 

Fra: 

 

Jens Clemmensen

 

Til:

 

HD 

  

Kopi til:

 

Lone van Deurs

      

Vedr.: Runddel-karreen, gennemførelsesprojekt for gårdanlæg - indsigelser 

 

Gennemførelsesprojekt til gårdanlæg i Runddel-karreen har været offentliggjort i perioden  24. 

marts - 7. maj 2007. Inden fristens udløb er der til Byfornyelsesselskabet fremsendt 4 skrivelser. 

  

I det følgende gennemgås skrivelserne, således at de refereres kort, hvorefter selskabets 

kommentarer bringes. 

   

1. Skrivelse af 27. april 2007

 

fra Københavns Bymuseum v/ Pernille Andersen.

  

Københavns Bymuseum finder det i byfornyelsesbeslutningen valgte komprimis med hensyn til 

nedrivning godt og har ingen indsigelser til det offentliggjorte forslag til gennemførelsesprojekt.

  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

  

Selskabet har ingen bemærkninger til dette.

   

2.

 

Skrivelse af 2. maj 2007 fra beboere i andelsboligforeningen Prinsesse Charlottesgade 53-57 v/ 

forkvinde Therese de Almeida.

  

Foreningen argumenterer for det vigtige i at indarbejde miljømæssig bæredygtighed i 

gårdprojektet og stiller forslag om, at der opstilles permanente udendørs tøjtørringsmuligheder, 

eventuelt placeret i fællesraealet Haven bag anlægget med cykelparkering. Det foreslås ligeledes, 

at der kan etableres tørresnore mellem bygningerne. Man mener ikke at projektets forslag om 

individuelle flytbare tørrestativer vil bidrage til gårdens æstetik eller være særligt funktionelt. 

  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Selskabet mener, at de i skrivelsen foreslåede tørrestativer og tørresnore kan indarbejdes i 

projektet under detailprojekteringen. Dog finder vi det ikke hensigtsmæssigt at placere 

tørrestativer i Haven , da det vil begrænse dennes primære anvendelsesmuligheder.

   

3.

 

Skrivelse af 3. maj 2007 fra Københavns Energi v/ Anne Have.

  

Københavns Energi gør opmærksom på, at Københavns Energi - Varme har ledninger i området, 

som bør respekteres.

  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

  

Selskabet vil sikre, at de nødvendige hensyn til varmeledningerne i området bliver taget.

   

4. Skrivelse af 3. maj 2007 fra Marie Nielsen, Jagtvej 52 C, 2. tv. 2200 København N på vegne af 

bestyrelse og beboere i AB Solskin, Jagtvej 52 A-E.

  

AB Solskin er glad for mange elementer i forslaget til gennemførelsesprojektet, men har dog også 

en række mere kritiske kommentarer:

  

AB en foreslår, 

  

at portlågen mod Jagtvej vendes, så den ikke generer butiksvinduerne,

  

at der i projektet indtænkes en løsning på folks tisseri i port-hakket mod Jagtvej, eventuelt ved 

at flytte porten længere ud mod gaden,

  

at afffaldscontainere fordeles mere jævnt i karreen, eventuelt også på gaden, og at placeringen 

tager hensyn til, at AB en ønsker at kunne etablere franske altaner i den nye gavl på 

sidebygningen,

  

at det overvejes at etablere skrald-sug,

  

at kælderen i Jagtvej 52 D bevares, uddybes og forsynes med tag / dæk til brug som 

fælleslokale (træningsrum) og sol-terrasse.

  

Om AB ens byggeidéer anføres, 

  

at man overvejer at inddrage gennemgangsporten i sidehuset i lejligheden Jagtvej 52 B, st. th. 

og,

  

at man endnu ikke har besluttet, hvordan man vil udnytte loftarealet over opgangene B og C, 

men at man vil give besked i god tid før gennemførelsen af gårdanlægget.

  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

  

Selskabet mener at AB ens forslag bør vurderes i forbindelse med detailprojekteringen. Dog finder 

vi såvel etablering af skrald-sug som fælleslokaler i Jagtvej 52 D, kld. for økonomisk urealistiske at 

gennemføre som en del af det offentligt støttede fælles gårdanlæg.
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Med hensyn til AB en byggeplaner ser vi gerne, at man beslutter sig med hensyn til 

loftudnyttelsen i 1. kvartal 2008, så der kan tages de nødvendige hensyn i hovedprojekt og 

udbudsmateriale. 

   

5. Skrivelse af 7. maj 2007 fra Ejerforeningen Fyensgade 7 v/ Jonna Kokholm.

  

Ejerforeningen anfører, at man sætter stor pris på at der er blevet lyttet til de af foreningen 

fremsatte ønsker om, at der tages hensyn til opgangens lave stuelejligheder.

  

Ejerforeningen er dog stadig bekymret for hvordan stierne foran facaden på Fyensgade 7 og hen 

over Sletten vil blive benyttet og ser frem til under detailplanlægningen at kunne fremlægge 

forslag til styrkelse af idéen om nærhaver.

  

Endelig tvivler foreningen på at der i projektet er tilstrækkeligt med cykelparkering og man 

foreslår en undersøgelse af behovet.

  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

   

Selskabet mener, at spørgsmålet om anvendelsen af gårdanlæggets stier, stiernes bredder og 

nærhaverne kan tages op i forbindelse med detailprojekteringen.

  

Selskabet mener ikke, at der er behov for en detaljeret undersøgelse af behovet for cykel-p. Dette er 

blevet vurderet under forprojekteringen og projektets antal cykel-p pladser anses for at være det 

maksimale der kan placeres i gården, hvis dens andre funktioner også skal kunne tilfredsstilles. 

Såfremt cykel-parkeringen bliver et problem, må gårdlauget til sin tid styre en hensigtsmæssig 

brug ved håndhævelse af et ordensreglement.

    

JC 

  

 
















